
 

 

Nyhedsbrev 4/9-2023 

Vi bliver ikke bedre af at blive færre 

Udgifterne til det specialiserede område er nærmest eksploderet. Der skal findes 80 mio. kr. Det skal 

kommunen selvfølgelig håndtere, men vi forsøger at skabe forståelse for, at udviklingen kun kan vendes ved 

at styrke det almene område. Det almene område skal kunne noget mere. Vi har brug for investeringer i fx 

flere coteachere. Set i det lys er det bedrøveligt, at Borgmesteren i stedet foreslår at spare i alt 8,22 mio. kr. 

på folkeskoleområdet. Besparelsesforslagene er: 

Fjernelse af faglig sparring (læringsagenter m.v.) = 2,72 mio. kr. 

Nedlæggelse af læringscamp = 2,38 mio. kr. 

Fjerne lejrskolen på mellemtrinnet eller i udskolingen = 2,16 mio. kr.  

Lukke sproggruppen på Bagsværd Skole= 0,96 mio. kr. 

Efter budgetforslagets offentliggørelse er kommunens råderum øget med 8,6 mio. kr. Man kunne jo så tro, at 

besparelserne på folkeskolen tages af bordet. Desværre tyder meget på, at hovedparten af besparelserne 

består. Kun lejrskolerne ser ud til at kunne gå fri. 

Gladsaxe Lærerforening har peget på disse alternative besparelser: 

• Morgenmadsordningen og tilskuddet til kantinen på GXU udgår = 2,6 mio. kr. 

o Morgenmadsordningen er ikke efterspurgt. Ingen ved rigtigt, hvad den reelt skal gå ud på. Vi 

tvivler på, at den kan gennemføres inden for den afsatte ramme. 

 

• Tilskud til personalekantinerne på Rådhuset og Gladsaxevej = 1,37 mio. kr. 

o Ca. 90% af kommunens ansatte arbejder steder uden kommunalt støttet kantine. 

 

• Sponsorering af AB = 0,4 mio. kr. 

o Det er ikke en kommunal opgave et støtte en privatejet forretning. 

Det er således muligt for Gladsaxe Kommune at undgå besparelser på folkeskolen. Det er et valg politikerne 

har. De må vise initiativ og ansvar, hvis udviklingen skal vendes. Det sker ikke af sig selv. 

Kommunen lægger op til, at vi senere på året skal se på en intern omprioritering af ressourcerne i 

folkeskolen. Det er en proces, som GLF gerne deltager i. Et nyt blik på, hvordan vi bruger pengene kan sikkert 

forbedre opgaveløsningen. Det er dog også værd at huske på, at vi ikke bliver flere af, at nogle bytter plads. 

Folkeskolens opgavemængde er stigende. Derfor har vi brug for nye penge, så vi kan løse de mange 

udfordringer, som eleverne står i.  

Det er almenområdet og kun almenområdet, der kan vende udviklingen. Lad os ikke starte forandringerne 

ved at fjerne 15 stillinger i folkeskolen. 

 

Åbent Kursus 

Lørdag den 28. oktober 2023 

Generalforsamling 

Torsdag den 21. marts 2024 kl. 16 

 Volley/petanque/fest 

Fredag den 3. maj 2024 


